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L’horade laveritat
4Badalona arriba al 28M amb un escenari
ben conegut: o Albiol o un govern alternatiu

4El popular aspira a una majoria absoluta que no 
ha tingut mai i qui sigui segon pot tenir l’alcaldiapàgs 2 i 3
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BÀSQUET pàg 20
Jordi Vizcaíno, l’entrenador
que dona confiança i no
posa límits als seu equips

BADALONA pàg 10
Tornen a denunciar
manca de places
infantils a la pública

SANT ADRIÀ pàg 17

Cañete assegura que
la platja del Litoral
estarà a punt a l’estiu

TIANA pàg 18

El Festival Can Reon
es trasllada per un
informe desfavorable

UN BESÒS MÉS UNIT pàg 14
Proposen unir el parc de la
Sagrera de Barcelona amb
Can Zam de Santa Coloma
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BADALONA, DAVANT LES URNES
Tot el que et cal saber per decidir el vot

Badalona afronta una de les elec-
cions més disputades dels últims
temps. No tant per qui serà el gua-
nyador, perquè la victòria de Xa-
vier García Albiol es dona per
descomptada, sinó perquè és difícil
predir qui acabarà liderant l’A-
juntament. Això sí, tot apunta
que només hi haurà dos escenaris
possibles després dels comicis
d’aquest diumenge: o Albiol acon-
segueix la seva tan desitjada ma-
joria absoluta o el consistori pot
tornar a estar encapçalat per una
coalició de partits com fins ara. 

En aquesta campanya electo-
ral s’han fet evidents dos discur-
sos molt clars: d’una banda, el del
líder del PP, presentant-se com
l’única opció amb un projecte
pensat per a la ciutat i, segons el
mateix Albiol, sense ideologies, i,
de l’altra, el de la resta de partits,
apel·lant a un vot “responsable”
per evitar que les polítiques del
popular tornin a la ciutat.

ALBIOL: MAJORIA ARA O MAI
Albiol s’ha mostrat convençut que
aconseguirà la majoria absoluta.
Els seus millors resultats fins ara els
va treure el 2011 i el 2019, amb 11
regidors, però la majoria absoluta
li va quedar relativament lluny, ja
que cal obtenir-ne 14. Tot i ser la
llista més votada en les últimes tres
eleccions, només ha pogut ser al-
calde el mandat del 2011-2015 i,
posteriorment, entre el 2020 i el
2021 després de la renúncia de l’al-
calde socialista Alex Pastor. El PP
va accedir a l’alcaldia perquè la res-
ta de partits no es van entendre. 

Poc temps després, però, tira-
va endavant la moció de censura
contra el popular registrada per tots
els grups de l’oposició per la im-
plicació d’Albiol en el cas dels Pa-
pers de Pandora. Després d’a-
quest episodi, PSC, ERC, En Comú
Podem i Junts formaven govern
amb el socialista Rubén Guijarro
com a alcalde. Uns antecedents que
aboquen Albiol a cremar totes les
naus en els últims dies de campa-
nya,  perquè, tal com ha admès en
diverses ocasions, si no obté ma-

joria absoluta, tot indica que la res-
ta impediran que governi.

La seguretat del municipi és el
tema estrella d’Albiol i l’ha definit
com la seva “principal prioritat”.
Per al 28M,  amb la campanya Ba-
dalonisme, ha incorporat un nou
missatge que repeteix com un
mantra: el seu projecte mira per la
ciutat i “traspassa les fronteres
ideològiques”. Una estratègia pen-
sada per captar el plus de votants
d’altres formacions que necessita
per sumar els tres regidors que el
separen de la majoria absoluta.

GUIJARRO TREU PIT 
L’actual alcalde de Badalona, el so-
cialista Rubén Guijarro, es pre-
senta com “l‘única persona que pot
reunir els suports suficients per ser
alcalde”. Guijarro, que està al cap-
davant del consistori des del no-
vembre del 2021, assegurava en
una conferència a l’Espai Línia que
en un any i mig de mandat “Ba-
dalona ha entrat en la lliga de les
grans ciutats”. La Copa del Rei,
que tornava a Badalona 40 anys
després, i el fet de poder desen-
callar els projectes del Canal del
Gorg i de la façana marítima són

alguns dels principals arguments
de Guijarro per continuar al cap-
davant de l’Ajuntament, en aquest
cas des d’un inici de mandat. A la
llista del PSC s’han incorporat
dos noms destacats: l’exassessor
del PSC a l’Ajuntament de Barce-
lona Fernando Carrera, com a

número 3, i Rocío Mateos, l’ex-
presidenta de la Federació de Do-
nes de Badalona, de número 4.
Jordi Subirana, regidor d’Units per
Avançar, és la principal absència.

ERC I GUANYEM, POLS OPOSATS
La segona formació més votada
l’any 2019, amb 7 regidors, va
ser la coalició formada per Gua-
nyem i ERC. Després que els re-
publicans trenquessin el grup
municipal al·legant que la pre-
sència de dos grups permetria

tenir més visibilitat al plenari,
ERC va quedar amb 3 regidors. 

Ara que es presenten en soli-
tari, sembla que els republicans po-
drien captar part dels votants de
Guanyem –que ara té 4 regidors–
i tindrien la possibilitat de doblar
els seus 3 regidors actuals. Si és així,
estarien en condicions de compe-
tir amb el PSC per la segona posi-
ció. Alex Montornès és el candidat
d’ERC per primera vegada en uns
comicis, ja que en els anteriors ana-
va de número 4. A la seva llista des-
taca la incorporació de l’exregido-
ra de Guanyem Carme Martínez i
la baixa d’Anna Maria Lara, actu-
al regidora de Cultura i Mobilitat.  

Pel que fa a Guanyem, torna
amb l’exalcaldessa Dolors Saba-
ter al capdavant. Es presenta a les
eleccions amb Esquerra Unida i
Alternativa (EUiA) i ha sacsejat la
seva llista per al 28M. Són baixa
noms importants com la portaveu
del grup municipal Nora San Se-
bastián i el regidor Toni Flores.
Per altra banda, s’hi incorpora
Alba Blanco com a número 2 i, ini-
cialment, el partit va presentar
l’activista Marcel Vivet com a nú-
mero 3, però finalment no serà

així perquè està inhabilitat pel
TSJC pels aldarulls durant la ma-
nifestació del sindicat policial Ju-
sapol a Barcelona el 2018. Caldrà
veure fins on arriba l’efecte Sa-
bater, tot i que les enquestes que
s’han difós no li són favorables.

EL REPTE DE COMUNS I JUNTS
En Comú Podem espera, com a
mínim, revalidar la confiança dels
seus votants i que el tàndem Aïda
Llauradó i Rosa Trenado repetei-
xi a l’Ajuntament. A més, podrien
jugar un paper clau si es torna a
produir un pacte de govern. Pel
que fa a Junts, el candidat David
Torrents ha criticat durament la
gestió d’ERC, formació de la qual
podria esgarrapar vots indepen-
dentistes, tot i que el seu objectiu
és arribar al 5% dels vots per man-
tenir-se al consistori. El bagatge
com a regidor de Serveis Socials, ha
dit, és un dels seus punts forts.

I LA RESTA DEL BAIX BESÒS?
Pots consultar l’anàlisi sobre San-
ta Coloma, Sant Adrià, Montgat i
Tiana publicat a l’anterior edició
de Línia Nordal web linianord.cat
en PDF i en format digital.<

Albiol o repetir l’aliança 
» Les eleccions a Badalona plantegen dos possibles escenaris que els ciutadans ja han viscut

» Albiol necessita la majoria absoluta si vol ser alcalde; si no, pot repetir-se la majoria alternativa

Imatge dels sis candidats que tenen representació al consistori actualment. Foto: Jordi Pujolar / ACN

Ara mateix tot apunta
que el segon lloc se’l

disputaran el PSC i ERC,
però cal veure quin
serà l’efecte Sabater

Rubén Hidalgo
BADALONA
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4El PP d’Albiol guanyava les eleccions per ter-
cera vegada consecutiva. Amb 11 regidors i el 37%
dels vots, aconseguia el seu millor resultat en uns
comicis –el 2011 també van ser 11 regidors, però
amb menys vots–.  En segona posició va quedar
la coalició entre Guanyem i ERC, encapçalada per
Dolors Sabater, amb 7 regidors. Dues formacions
que, passades les eleccions, van acabar trencant
l’aliança. El PSC ocupava la tercera posició amb
Alex Pastor com a candidat (6 regidors). En Comú
Podem, amb Aïda Llauradó, obtenia dos regidors
i Junts, de David Torrents, tancava els partits amb
representació al consistori amb un regidor. 

Uns resultats que no van ser suficients per-
què Albiol governés, ja que el socialista Alex Pas-
tor seria alcalde amb el suport de Guanyem, que
retirava la seva candidatura per falta d’entesa
amb el PSC i per evitar que Albiol fos alcalde.<

4La seguretat ha estat la protagonista i s’ha con-
vertit en la qüestió que ha marcat força el ritme dels
partits. Mentre Albiol considera que és una àrea
que cal reforçar urgentment, la resta de formacions
han coincidit que el popular alimenta una imatge
de la ciutat que no és real. Tot i això, diversos par-
tits han fet propostes per millorar-la, com una nova
comissaria (ERC), policia de proximitat (comuns),
la regidoria de la Dignitat i la Seguretat Humana
(Guanyem), augmentar els efectius policials (Junts)
i càmeres als carrers i als agents (PSC), més enllà
de la regidoria contra les ocupacions del PP. 

L’altre gran tema és la paràlisi administrativa
que pateix l’Ajuntament. Els candidats admeten
que el consistori no funciona correctament i que
destinaran recursos per descentralitzar el Viver.
També s’ha parlat de neteja, d’habitatge, d’equi-
paments i de zones verdes.<

4L’únic pacte possible és la suma de formacions
per evitar que Albiol sigui alcalde, que s’espera que
guanyi àmpliament. La incògnita és quins partits
formarien aquesta aliança.

Fins ara, el govern l’integren quatre par-
tits –PSC, ERC, En Comú Podem i Junts–. El re-
partiment de regidors serà clau per saber quins po-
den ser els nous socis de govern. Si ERC aconse-
gueix doblar els seus regidors (arribar a 6), tal com
algunes enquestes apunten, i el PSC i En Comú Po-
dem repeteixen resultats, podrien formar un tri-
partit amb 14 regidors. Un altre escenari és que
Junts i sobretot Guanyem obtinguin un nombre de
regidors significatiu. Guanyem ja ha parlat d’ERC
i del PSC com a “socis necessaris”. D’altra banda,
Torrents (Junts) va dir que “no farà seguidisme
d’ERC” si Montornès té opció de ser alcalde, però
alhora va deixar clar que no farà batlle Albiol.<

Possibles pactes

La campanya electoral

Foto: Twitter (@psc_badalona)

Foto: Jordi Pujolar / ACN
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Els resultats del 2019 Els protagonistes

“Soc l'única persona capaç
d'aconseguir els suports
per ser alcalde. Si hem si-
tuat Badalona a la lliga de les

grans ciutats en un any i mig,
imagineu el que podem fer en quatre”

R. GUIJARRO (PSC)“
“Tinc molt clar el que ne-
cessita Badalona. La meva
prioritat és que els veïns
puguem sortir al carrer amb
seguretat i recuperar la ciutat de
la qual ens sentíem orgullosos”

X. G. ALBIOL (PP)

“Som l’única organitza-
ció política que posem la
vida i els drets de les clas-
ses populars al centre. Soc

l’alcaldessa que més ha il·lusio-
nat Badalona en els últims anys”

D. SABATER (GUANYEM)

“El nostre vot és una as-
segurança per un govern
progressista, fort i d'es-
querres. Ho hem demostrat

aquest mandat i sempre. Ara
ens presentem per liderar”

A. LLAURADÓ (comuns)

“Vull ser l’alcalde que li-
derarà el projecte de trans-
formació social, econòmi-
ca i ambiental de la Badalo-
na del segle XXI. Em compro-
meto a fer funcionar Badalona”

A. MONTORNÈS (ERC)

“Seré la garantia que l’A-
juntament farà bé les co-
ses. Els meus vots no seran
a canvi de res. El populisme
i el feixisme l’hem d’aturar de-
mocràticament i a les urnes”

D. TORRENTS (Junts)
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Tribuna

Remolatxa rima amb fatxa, i al programa
conduït per l’Ana Polo i convertit en
acte central de campanya de Guanyem
Badalona, on van aparèixer quatre acti-

vistes culturals de l’associació Cor de Carxofa per
acompanyar-me en la improvisació d’uns versos
cantats a ritme de garrotín, vaig confegir aques-
ta quarteta: Superem el desencís / no li regalem
al fatxa / salvem ciutat i país / votem color re-
molatxa. Superem el desencís és una crida a anar
a votar, malgrat el desànim. Badalona no es pot per-
metre que s’instal·li el conformisme del “no hi ha
res a fer” ni el fatalisme que, davant la desespera-
ció per com funciona la ciutat, caigui a la trampa
de regalar els vots al PP. Aquest partit de les elits
continua creuant totes les línies de l’ètica política
a la desesperada, per atraure vots encara que sigui
comprant-los a cop de botifarrada. Necessita la ma-
joria absoluta per assegurar-se l’objectiu de tocar
poder. No anar a votar opcions que facin de con-
trapès al PP és regalar-li el poder. I no podem cór-
rer aquest risc. Ni per Badalona ni per Catalunya.

Per molt que el seu líder tacat fins a la medul·la
de corrupció, i que viu de la cadira municipal des
de fa més de 30 anys, s’esforci a vendre’s com a so-
lució, sabem sobradament que ell és el principal
problema i perill per a la ciutat. Però també sabem
que l’alternativa no pot ser més del mateix des-
gavell que hem patit aquests darrers cinc anys, i
és per això que el color remolatxa, magenta o com
n’hi vulguem dir a aquesta gamma entre vermell
i grana que representa Guanyem és el color de l’es-
perança per a Badalona. Aquest espai polític local,
de proximitat, que no obeeix ordres de dalt per-
què no és la sucursal de cap partit polític d’àmbit
nacional, que està format per persones que fa molts
anys que lluiten per transformar la ciutat des d’es-

pais associatius i moviments socials i que dins de
l’Ajuntament ha demostrat la seva utilitat tant al
govern com a l'oposició ha escollit aquest color que
marca la diferència. Precisament és l’únic color que
el PP no està fent servir als seus cartells, en una
campanya on s’ha apropiat dels colors corporati-
us de totes les altres organitzacions polítiques, si-
mulant ser un xuclador d’ideologies. Per això té
sentit el vers votem color remolatxa (per aturar
el fatxa).

Aquests dies de precampanya i campanya, Ba-
dalona ha bullit de debats organitzats per l’ACN i
per la societat civil, implicada i preocupada pel pre-
sent i pel futur d’una ciutat que agonitza. Ha sigut

significativa l’absència del líder del PP a totes les
taules. L’alcaldable Xavier García Albiol s’ha ama-
gat covardament, en una sonada falta de respec-
te a les entitats i a la ciutat en conjunt. Aquestes
taules de debat, sobre cultura, mobilitat, educació,
acollida i pobresa, drets socials, discapacitats i pa-
trimoni han fet evident la gran sort que tenim a Ba-
dalona de comptar amb una xarxa d’entitats i or-
ganitzacions populars que defensen els drets bà-
sics i sustenten la base de la cohesió social i la dig-
nitat de viure a la quarta ciutat del país, al Baix Be-
sòs, a un Barcelonès Nord travessat per la injus-
tícia i les desigualtats, la segregació i la gran dei-
xadesa de l'administració pública. Aquests debats
també han fet evident les greus conseqüències de

la no execució de les mesures de modernització i
professionalització de la maquinària municipal que
Guanyem va impulsar l’any 2016, va condicionar
l’any 2019 i va liderar a través de la Comissió de
Modernització durant tots aquests anys, malgrat
ser a l’oposició. Cap dels alcaldes posteriors a la
moció de censura del 2018 que va interrompre el
govern de la remuntada –ni Pastor, ni Albiol ni
Guijarro– han posat en marxa cap de les mesures
imprescindibles per millorar l’eficàcia de la gestió
municipal i acabar amb el clientelisme. Les con-
seqüències les paguem totes les veïnes i veïns. 

Ara tot són laments i excuses, i l’única bona no-
tícia és que set anys després que Guanyem es que-
dés sola defensant la modernització i enfortiment
de l’administració local, sembla que, com a mínim,
ja hi ha unanimitat que cal fer-ho. Ara bé, fa una
mica de vergonya escoltar algunes justificacions.
En el període 2015-2018, el govern en minoria que
vaig liderar com a alcaldessa va ser capaç, malgrat
les greus condicions de la maquinària i el context
de retallades, d’executar en tres anys el doble de
pressupost del que s’ha executat en els cinc anys
posteriors. Saber que hi ha més de 200 milions
d’euros de superàvit per falta d’execució o que les
obres que s’estan fent actualment encara són les
que vam aprovar i deixar preparades el 2016 i 2017,
del Pla Recupera i del Pressupost Participatiu, ens
reafirma en la convicció que som l’opció més útil
i segura, la més garantista. Tenim projecte, tenim
equip, tenim l’experiència i la voluntat, gent pre-
parada, motivada i amb el compromís i la tossu-
deria que es necessiten per impulsar transforma-
cions valentes en condicions difícils.

Ara que hem celebrat els 25 anys de la Colla Mi-
caco, reivindico la cultura castellera a la política.
Per als reptes importants, cal fer pinya.

Badalona no es pot permetre 
que s'instal·li el conformisme 

del "no hi ha res a fer"

per Dolors Sabater (candidata de Guanyem Badalona)

Votar color remolatxa

NLes millors
perles

El youtuber Marc Lesan ha traït la cadena on col·labora, 8TV,en directe. Analitzant per què el TikTok del canal té tants
seguidors, el jove va afirmar amb contundència que la clau del
seu èxit és fer-ho tot en castellà i blanquejar l’extrema dreta.

En campanya electoral sembla que tot s’hi val, i els jocsde paraules sempre són benvinguts. El cartell del PSOE
de Toledo crida al vot a la seva candidata, Milagros Tolón.
Al costat, el cartell del PP respon: “Hechos, no Milagros”.

Un altre nen Jesús que sembla que hagi nascut d’un miracle,
però aquest cop el miracle en qüestió ha estat la ciència.

En Jesús és el primer nen de l’Estat que ha nascut després d’un
trasplantament d’úter. La mare va donar a llum al Clínic.

Uns activistes ecologistes italians alerten del canvi
climàtic ficant-se a la Fontana di Trevi de Roma i

tenyint l’aigua de negre. L’alcalde assegura que caldrà
buidar la font i que es perdran 300.000 litres d’aigua.

LA FOTOTwitter (@FCBarcelona_cat)
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Un ferit greu per incendiar-se-li el patinet
elèctric mentre el conduïa a Santa Coloma 1

2
Pendents de les majories

Citats a declarar tres càrrecs municipals 
pel barri antic de Santa Coloma

Albiol reuneix 4.300 persones en el seu 
acte central de la campanya electoral

El + llegit línianord.cat
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La Badalona que no volem veure

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

La lupa

La crisi de la democràcia
sempre comença amb la
crisi de les seves institu-

cions, que han d’estar al servei de
la ciutadania i no han d’estar se-
grestades per cap força política.
Quan hi ha comportaments d’or-
ganitzacions polítiques demo-
cràtiques que no permeten els
canvis necessaris per fer avançar
la societat, és evident que tenim
un problema molt greu. Com
també ho és deixar en mans dels
tribunals qüestions polítiques
que, en democràcia, han de ser re-
soltes amb diàleg entre les diver-
ses organitzacions polítiques que
representen la ciutadania i formen
part  de les administracions. 

Refugiar-se en les trinxeres i
considerar que només és vàlid el
que defensa un determinat par-
tit polític és un error, ja que su-
posa escoltar només una part de
la ciutadania. Considerar que
els que no opinen com nosaltres
són enemics no sempre és en-
certat, ja que la veritat no neces-
sàriament sempre ha de ser la
nostra. Ara bé, tampoc s’entén
que qualsevol proposta del go-
vern, a priori raonable i benefi-
ciosa per a la ciutadania i que té
el suport de la majoria necessà-
ria, sigui immediatament qües-
tionada per l’oposició, sovint
sense arguments encertats i con-
vincents. Està clar que aquesta no
és la manera d’avançar social-
ment. És cert que vivim temps
convulsos i que, per a alguns, tot
s’hi val, però això no justifica con-
ductes que el que volen és aturar
tot el que pot millorar les condi-
cions de vida de la majoria social.

Possiblement, aquesta sigui

una de les raons per les quals
hi ha persones que decideixen
no anar a votar i malparlen de
la política, cosa que no deixa de
ser una conducta política.
Aquest comportament, però, fa
que els partits se sentin menys
pressionats i afavoreix la pro-
moció de polítiques orientades
a beneficiar el seu electorat i no
al conjunt de la ciutadania. 

A Badalona, l’abstenció, a
més d’anar per barris, també és
diferent segons el tipus d’elec-
cions. On hi ha més participa-
ció és a les eleccions municipals
i les generals, quasi sempre per
sobre del 60%, mentre que a les
autonòmiques i a les europees
sempre se situa per sota d’a-
quest percentatge. De les més de
150.000 persones amb dret a
vot que hi ha a Badalona, a les
autonòmiques només unes
80.000 persones exerceixen
aquest dret, mentre que a les ge-
nerals, i sobretot a les munici-
pals, el nombre de votants su-
pera els 100.000. A les eleccions
generals i a les autonòmiques
sempre guanya l’esquerra, men-
tre que a les municipals, actu-
alment, guanya la dreta.

Sigui com sigui, són moltes
les persones a qui no els atrau
anar a votar, oblidant que, en
democràcia, el poder general-
ment només escolta els qui
participen. No deixa de ser cu-
riós que els ciutadans que te-

nen unes condicions socioeco-
nòmiques pitjors són els que
normalment no voten o, si ho
fan, voten els partits de dretes
i, fins i tot, d’extrema dreta. És
cert, o així ho considera una
part de la població, que no
sempre el partit que guanya les
eleccions locals és el millor, sinó
el que ha fet una millor propa-
ganda o té el candidat o candi-
data més coneguts.

Per això, no sorprenen els
missatges de la dreta o l’extre-
ma dreta dirigits a un electorat
tradicionalment obrer, basats
en idees com la seguretat o la
identitat, i que relacionen totes
dues coses amb la immigració.
Culpar els més febles i vulne-
rables sempre els ha donat rè-
dits electorals. A això se suma
que, en una societat cada ve-
gada més individualista i inso-
lidària, la majoria de l’electorat
només s’interessa per allò que
l’afecta personalment. Això ens
podria explicar com electors
tradicionalment d’esquerres
voten organitzacions de dretes
o d’extrema dreta.

Les esquerres no han d’anar
als barris només quan hi ha
campanya: han de fer-ho cada
dia, per escoltar i conèixer els
problemes del seu electorat.
Només així s’evitarà que la dre-
ta governi en una ciutat com Ba-
dalona, una ciutat de classe tre-
balladora, acollidora i solidària.

Cal anar a votar
per Pedro Jesús Fernández      

A les xarxes

@jofrellombart: Es pot ser negre i es pot
ser imbècil. El racisme acabarà el dia que
a un negre que és imbècil se l’insulti per-
què és imbècil i no perquè és negre.

@uri__soler: Doncs @ArrelsFundacio ha
fet la campanya més ben feta de les elec-
cions. De les 1.200 persones que viuen al
carrer, n’hi ha molt poques amb dret a vot.

#LaMillorCampanya

@agenciaacn: Les denúncies per violèn-
cies sexuals han augmentat gairebé un
20% a Catalunya el primer quadrimestre
del 2023.

#ViolènciesSexuals #RacismeAlFutbol

Els semàfors

La Plataforma Sense Places de
Badalona denuncia que hi ha
60 famílies que havien sol·licitat
plaça de cicle infantil a centres
públics que s’han quedat sense.

Assegura que hi ha un 
problema de planificació i que
fan falten més escoles i línies.

pàgina 10Generalitat

La Federació d'Associacions 
Veïnals de Barcelona 

ha reclamat recentment una 
millor connexió dels barris del
nord de Barcelona i el Besòs.
Una de les propostes és unir el
parc de la Sagrera amb el Parc
de Can Zam de Santa Coloma.

pàgina 14FAVB Barcelona

A partir d’aquest divendres 
26 i fins al 4 de juny, els carrers

de Montgat s’ompliran 
d’espectacles de circ. 
Escoles, parcs, places i el 

poliesportiu municipal acolliran
la 23a edició del Curtcirckit, 
el festival de circ de Montgat.

pàgina 18Festival Curtcirckit
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Mirada pròpia

ABadalona, la seguretat és una de les prin-
cipals preocupacions de la ciutadania.
Això és innegable. Però no podem parlar
dels problemes de seguretat com un fet ex-

clusiu de la nostra ciutat. Es tracta d'un problema
global i complex que afecta les principals ciutats del
món i al qual s'ha donat resposta de maneres molt
diverses.

Els reptes en matèria de seguretat poden afron-
tar-se des de dos enfocaments molt diferents: atiar
la por i el pànic o traslladar propostes concretes que
ens ajudin a millorar la situació.

A la nostra ciutat, desgraciadament, la dreta
s'ha dedicat, en els darrers anys, a intentar vendre
la imatge d'una Badalona sense llei. Però és cert, això?
Permeteu-me donar-vos alguna dada per il·lustrar
quina és la realitat al nostre municipi.

És cert que de vegades les percepcions s’alluny-
en de la realitat de les dades, i no és menys cert que
a Badalona tenim un problema. Però cal dimensio-
nar-lo.  

Badalona és una ciutat molt densa, cosa que im-
plica una tensió més gran a l'espai públic. Però tot
i ser la desena ciutat d'Espanya en densitat, som la
número 58 en delictes penals per habitant de tots els
municipis de l’Estat.

És evident que hi ha marge de millora, però afir-
mar que Badalona és una ciutat sense llei és menti-
da i és irresponsable. Els polítics que es dediquen a
airejar una vegada i una altra les desgràcies de la ciu-
tat només generen un efecte crida insuportable i dis-
paren la percepció d’inseguretat dels ciutadans i ciu-
tadanes. I és que és de sentit comú. Si ens dediquem
a magnificar les problemàtiques del dia a dia de la
ciutat, el que estem dient directament a aquells que
volen delinquir és que aquesta és una bona ciutat per
fer-ho. I no és cert.

Tot i això, és evident que tenim problemes que cal
abordar amb urgència. Estem a la franja alta de tots
els rànquings en matèria d'ocupació i de robatoris
amb violència. És un fet. Però no és un fet dels dar-
rers 18 mesos. Badalona fa molts anys que és a les
primeres places del podi. I per resoldre aquests pro-
blemes cal tenir un pla. No n'hi ha prou amb asse-
nyalar la problemàtica, com fa el candidat del Par-
tit Popular, Xavier García Albiol. Tampoc n'hi ha prou

amb aquelles falses promeses de "quan jo sigui al-
calde retornaré la seguretat a Badalona".

La indecència del comentari és encara més feridora
quan un es dedica a analitzar les dades que va deixar
durant el seu mandat com a alcalde en matèria de se-
guretat. El balanç resumit és que Albiol va deixar una
Badalona, l'any 2014, amb delictes per habitant per
sobre de les xifres de la província de Barcelona, de Ca-
talunya i d'Espanya. Que els delictes com les ocupa-
cions van créixer un 20%, que els homicidis van créi-
xer un 67% i que lideràvem els robatoris amb violència
a Catalunya, juntament amb Barcelona.

No hi ha cap passat al qual tornar. Cal una esmena
a la totalitat. I cal fer-la des de l'autocrítica d'aquells
que van ser incapaços de revertir la situació. Bada-
lona no necessita un xerif, necessita algú que s'ocu-
pi de la seguretat amb una mirada innovadora i va-
lenta. Badalona no necessita algú que assenyali
problemes. Necessita algú que els resolgui. 

Si el pròxim 28 de maig els resultats de les elec-
cions municipals de Badalona permeten que l'opció
socialista torni a liderar el govern, ens dedicarem a
resoldre d'una vegada per totes els problemes que
preocupen els nostres veïns i veïnes.

Incrementarem el nombre d'agents de la Guàr-
dia Urbana amb 120 més. Exigirem a la Generalitat
que faci la seva feina i també incrementi la planti-
lla dels Mossos d'Esquadra. Modernitzarem la nos-
tra policia. La tecnologia ha vingut per quedar-se.
L'aprofitarem. Adaptarem la sala operativa, ins-
tal·larem càmeres unipersonals per als agents i di-
gitalitzarem les bases de dades per treballar la in-
tel·ligència policial. En resum, farem de la nostra po-
licia una policia del segle XXI.

I abordarem amb seriositat i rigor el problema de
les ocupacions a la ciutat. Treballarem la prevenció,
obtenint informació sobre els habitatges buits. Crea-
rem una oficina d'atenció a les persones que patei-
xin les ocupacions. Parlarem amb la Fiscalia per
aconseguir que els delictes d'ocupació acabin en ju-
dici ràpid. I reforçarem la unitat Domus, que en pocs
mesos ha estat capaç de parar prop d'un centenar
d'intents d'ocupació.

Badalona ho té tot per guanyar el seu futur. Des-
terrem d'una vegada la política populista i posem-nos
a treballar.

No hi ha cap passat 
al qual tornar. 

Cal una esmena a la
totalitat. I cal fer-la des 

de l'autocrítica. 
Badalona no necessita 
un xerif, necessita algú

que s'ocupi de la seguretat
amb una mirada

innovadora i valenta.
Badalona no necessita

algú que assenyali
problemes. Necessita 
algú que els resolgui

“

“
per Fernando Carrera (candidatura del PSC de Badalona)

Seguretat i populisme

Fo
to

: A
rx

iu

@constantflopera: Una senyora gran a
la biblioteca preguntant on són els llibres
sobre transsexualitat perquè el seu net és
trans i no sap res del tema. Estic sensible.

@joseppedrals: Després d’anys de recór-
rer instituts, he arribat a la conclusió que
els nens de 12 anys estarien millor fent un
any més de primària.

@roccasagran: A la tele han dit que totes
les formigues de la Terra pesen més que
tots els humans junts i ara no puc parar de
pensar-hi.

Flaixos
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La Plataforma Sense Places de-
nuncia que enguany 60 famílies
de Badalona s’han quedat sense
la plaça que van posar com a pri-
mera opció a la inscripció pel curs
2023-2024 pel cicle infantil. La
zona més afectada és la 1, que cor-
respon als barris de la Salut i Lle-
fià, on hi ha 33 famílies afectades,
més de la meitat del total a Ba-
dalona. A la zona dels barris del
centre i progrés n’hi ha 18  i les sis
restants són de la zona sis, que
agrupa els barris del Manresà, Ca-
nyadó i Casagemes.

La plataforma, que va crear-
se l’any passat, reivindica que
aquesta manca de places és un
problema estructural que ne-
cessita més planificació per so-
lucionar-se. “Hi ha hagut un
augment de demanda de places
públiques i, en canvi, a la con-

certada en sobren cada any”, as-
segura Xavi Ros, un dels afectats.
Explica que la Generalitat comp-
ta com escoles “públiques” aque-
lles que reben fons públics, com
és el cas de la concertada. El pro-
blema, diu, és que per a la ma-
joria de famílies que volen una
escola pública pels seus fills, evi-
dentment, no és el mateix. 

EL PROCÉS DE LA PREINSCRIPCIÓ
A principis de maig va sortir el
número de desempat, una xifra
aleatòria que publica la Genera-
litat i que serveix per ordenar les
sol·licituds que tenen les matei-
xes puntuacions per accedir a
un centre, segons alguns criteris.
Per exemple, la proximitat al
centre o si és una família mono-
parental. Les llistes  definitives
sortiran el 12 de juny, però, a fi-
nals de maig, els alumnes que en-
cara no tinguin plaça assignada
tindran uns dies per si volen in-
cloure alguna altra opció. “Algu-
nes famílies, per por a quedar-se

sense plaça al setembre opten per
canviar la preinscripció i inclouen
una concertada”, explica Ros. En
el seu cas, diu, no canviarà les se-
ves eleccions. Assegura, però,
que la Generalitat es mostra “dia-
logant” i intenten donar una so-
lució a cada cas. Recordem que,
si el 12 de juny l’infant no té
centre, se l’assigna un automàti-

cament. L’assignació, però, es
podrà recórrer posteriorment.

MÉS ESCOLES I MÉS LÍNIES
Una de les solucions que ha adop-
tat Educació és ampliar les ràtios
de les escoles. Una decisió que  Sen-
se Places critica perquè “empitjo-
ra la pressió del centre i la qualitat
de les classes”.  La solució, diuen,

comença per satisfer demandes
històriques com les noves escoles
Ventós Mir i Port, així com cons-
truir-ne d’altres. Demanen també
que s’ampliïn les línies a escoles
amb molta demanda i amb espai
per acollir més alumnes, com és el
cas de l’Artur Martorell. “S’ha de
treballar perquè no torni a passar
l’any vinent”, conclou Ros.

L’escola Badalona Port fa anys que està en barracons a l’espera del nou edifici. Foto: Twitter (@badalonaport)

Rubén Hidalgo
BADALONA

La lluitaper tenirplaçaa infantil
» Aconseguir una plaça al cicle infantil d’una escola pública s’ha convertit en tot un repte
» Enguany 60 famílies encara no tenen un centre assignat i cada any que passa és més díficil

Condol |Mor Desideri León, polític històric local
Desideri León, regidor socialista del primer consistori democràtic de

Badalona, va morir ahir. Va ser un dels noms destacats dels primers governs
de Joan Blanch i més endavant fou el primer Defensor de la Ciutadania.
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Comencen els treballs al solar
de l’Estrella de Coll i Pujol

URBANISME4Aquest dimecres
el regidor de Serveis Socials,
David Torrents, anunciava que
ja han entrat màquines al solar
de l’Estrella, al barri de  Coll i Pu-
jol, per començar a adequar la
zona per a les futures obres. 

Torrents explicava ahir que
primer es faran tasques de ne-
teja, tal com el consistori es va
comprometre amb els veïns.
“Ben aviat començaran a tirar-

se a terra les cases del carrer ca-
mèlia i Sant Ramón i comen-
çarà la urbanització”, afegia
Torrents. 

El regidor  també va afirmar
que aquestes obres suposen l’i-
nici dels diferents processos de
transformació que ha de viure la
ciutat, com, per exemple,  el del
lateral de l’autopista. “Ja és hora
que els veïns respirin tranquils”,
assegurava Torrents.

El PSC reparteix material de
l’Ajuntament en campanya

ELECCIONS4L'alcalde i candidat
del PSC, Rubén Guijarro, visitava
ahir dimecres el casal de gent
gran del barri de Llefià, on va re-
partir propaganda electoral. Se-
gons va poder saber l'ACN, durant
l'acte, Guijarro, juntament amb la
regidora de Gent Gran i membre
de la candidatura socialista, Ara-
celi Cruz, va repartir també mar-
xandatge de l'Ajuntament. 

El material era una llibreta i un
bolígraf amb la imatge del consis-
tori on havia desaparegut el color
blau corporatiu pel vermell, i on
també hi havia un cor, imatge
que el PSC fa servir en campanya.
Guijarro va excusar-se i va dir
que va ser una "coincidència des-

afortunada" d'una acció del partit
i una altra de la regidoria, que en
cap cas haurien estat coordinades.
En unes imatges enregistrades
durant la visita  a les quals va te-
nir accés l'ACN, es veia com el so-
cialista saludava les àvies del casal
i els repartia una bossa de propa-
ganda electoral. També es veia
com Guijarro i Cruz repartien al-
gunes de les llibretes esmentades.

ALBIOL HO DENUNCIA
Per la seva banda, el candidat del
PP va assegurar que denunciarà
els fets a la Junta Electoral. Gar-
cía Albiol també va demanar ex-
plicacions “més precises” dels
fets a Guijarro.

TERRORISME4El Tribunal Su-
prem confirmava divendres pas-
sat la condemna a vuit anys de
presó a tres germans de Bada-
lona que van conformar una
cèl·lula d’adoctrinament giha-
dista a la ciutat. 

Els condemnats van captar
un veí perquè viatgés a Síria a
combatre i aquest va morir en un
bombardeig el 2016. Segons els
fets provats ara confirmats pel
Suprem, els tres germans for-
maven part d’una cèl·lula del
grup islamista radical Hizb Ut
tahrir a l’Islami (Partit de l’Alli-
berament Islàmic), localitzada a
Badalona, que intentava captar i
adoctrinar persones per enviar-
les a zones de conflicte. Segons la
sentència, els acusats feien la
seva tasca de captació i adoctri-
nament a través de reunions en
domicilis i llocs públics de Ba-
dalona, com el Parc del Sol o el
passatge de Peius Gener. També
disposaven de material de con-
tingut gihadista radical i tenien
accés a webs on es promovia i
justificava la jihad i la necessitat
d’imposar el califat universal.

UNA TESTIMONI HO DENUNCIA
Els tres condemnats van plan-
tejar la vulneració del seu dret
de defensa per la decisió de

l’Audiència Nacional d’atorgar
l’estatus de testimoni protegit a
la persona que va denunciar
els fets i que va permetre l’ini-
ci de la investigació. 

En la sentència s’explica que
és una decisió justificada pel
risc de la integritat física del
testimoni per tractar-se d’un
delicte de terrorisme. Aquest
motiu “fa perfectament entene-
dora la decisió de protegir un tes-
timoni que, arran de la mort de
Mohamed K. a Síria durant un
bombardeig, va prendre la deci-
sió de comparèixer a dependèn-

cies policials i donar la seva ver-
sió sobre la tasca d’adoctrina-
ment”, diuen els magistrats. El
tribunal descarta que les mesu-
res de protecció al testimoni im-
pliquessin una minva del dret de
defensa dels tres processats i
rebutja també la possible exis-
tència de raons d’animadversió
a la declaració del testimoni. La
sentència es basa en la declara-
ció d’una testimoni protegida i en
les vigilàncies policials sobre les
reunions que mantenien, docu-
mentació i dades dels aparells
decomissats per la policia.

Imatge del moment de la detenció l’any 2020. Foto: Policia Nacional

Vuit anys de presó per 
als germans  gihadistes
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URBANISME4La Federació d'As-
sociacions Veïnals de Barcelona
(FAVB) convocava recentment
una roda de premsa per reclamar
una mirada urbanística global
per reconnectar els barris del
nord de Barcelona i el Besòs.
L’entitat denuncia que hi ha bar-
ris que estan aïllats i, per rever-
tir la situació, va presentar di-
verses propostes amb la intenció
de marcar el rumb del Pla Estra-
tègic Urbà de la Barcelona Nord,
que va néixer el 2021. 

Una de les propostes té a veu-
re amb Santa Coloma de Grame-
net. La idea exposada per la FAVB
seria dotar de continuïtat el futur
parc lineal de la Sagrera –que ha
de cobrir les vies del tren–perquè
arribi fins al parc de Can Zam, su-
perant així el nus de la Trinitat.
L’entitat també aposta per la re-
connexió “cívica i veïnal” a través
de carrers i àrees amb vitalitat des
de l’estació de la Sagrera fins a Can
Zam amb diferents reformes,
com ara alliberar el pas de la B-20

i cobrir les vies de l'R2 i l'AVE i es-
tudiar l'execució de la nova am-
plada del pont de Sarajevo sobre
la Meridiana.

Una proposta que La FAV-
Gram, la Federació d’Associa-
cions Veïnal de Santa Coloma,
confirma a Línia Nord que ha
estat consensuada amb les fe-
deracions veïnals dels municipis
implicats a través diverses re-
unions on es van compartir els
punts de vista. “El nus de la Tri-
nitat és una barrera molt gran.
S’ha d’estudiar la manera de
saltar aquest obstacle, però és
necessari que sigui amb un pas-
seig verd, potser, per sobre de la
B-20”, explica Tomás Fernán-
dez, president de la FAVGram.

RECONNECTAR BARRIS
Un dels objectius comuns entre
les FAV és posar fi a l’aïllament
que pateixen alguns barris per la
seva ubicació. El president de la
FAVB, Camilo Ramos, recorda
que hi ha barris d'una alta vul-

nerabilitat que, a més, han d'a-
frontar "ruptures urbanes", bé si-
guin naturals o bé pel desenvo-
lupament urbanístic. Fernández
també afegeix que connectar mi-
llor Santa Coloma amb Barcelo-
na i Montcada permetria que la
població d’aquests municipis po-
gués gaudir de Can Zam.

ACABAR CAN ZAM, PRIORITARI
La Plataforma per la defensa de
la Serralada de Marina i Can
Zam es mostra a favor de con-
nectar el parc, però considera
que és més urgent acabar-lo.

“El més prioritari és acabar el
parc. A més, necessita una zona
frondosa perquè som l’única ciu-

tat gran de Catalunya que no té
un parc central digne. Si estigu-
és acabat, Can Zam seria el més
privilegiat perquè és un parc flu-
vial al costat de la muntanya”, ex-
plica Pep Palacio, membre de la
plataforma.  Les connexions amb
el parc, afegeix, han de ser “ver-
des” i “per a les persones”.

Trencar barreresmetropolitanes
» La FAVB proposa unir el parc de la Sagrera amb Can Zam i crear connexions amb zones aïllades

» Entitats colomenques creuen que el parc té molt potencial per la seva ubicació i que s’ha d’enllestir

Imatge del llac del parc de Can Zam. Foto:  Ajuntament de Santa Coloma

Gent gran | Parlon afirma que hi haurà residència
Santa Coloma tindrà l’esperada residència de gent gran. Ho assegurava

aquest dimarts l’alcaldessa Núria Parlon després d’explicar que el
consistori “ja ha reservat els terrenys per a la Generalitat”. 
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Els advocats de Tersa
admeten “resultats irreals”

CONTAMINACIÓ4Els advocats
de la planta incineradora Tersa
de Sant Adrià han admés, segons
publica El Peródico, que va ha-
ver-hi desajustos en les dades de
les temperatures que es van en-
viar al Departament d’Acció Cli-
màtica.  Concretament, segons
les fonts consultades per aquest
mitjà, van explicar a la Guàrdia
Civil, que va entrar a la incine-
radora el passat 10 de maig, que
a vegades es transmeten resultats
“irreals” pel que fa al grau de ca-
lor al que arriba la planta, i van
responsabilitzar a l’algoritme.

El rotatiu també afegeix que
Tersa no ha volgut pronunciar-
se  respecte d’aquesta declaració
dels advocats perquè diuen, no
comenten detalls  que “només
poden ser abordats en seu judi-
cial”. La temperatura a la qual es
cremen els residus  serà la clau de
la investigació, ja que permetrà
determinar si van incomplir la
llei i van expulsar a l’atmosfera
substàncies contaminants, po-
sant així en perill la salut dels ve-
ïns. Les dades aportades superen
valors de 9.000 graus, quan
haurien d’estar entre 800 i 1200.

PLATGES4Ja han començat els
treballs a la platja del Litoral
Sant Adrià per descontaminar-
la. Ho comunicava fa uns dies
l’alcaldessa del municipi, Filo Ca-
ñete, a través de les xarxes so-
cials.  “Ha costat, però ha valgut
la pena totes les reunions i l’es-
forç fets”, va  assegurar Cañete.
A més, va assegurar que a Sant
Adrià hi haurà platja aquest es-
tiu. “Intentarem que les obres si-
guin els més àgils possible”, va
afegir la batllessa.

Uns treballs de descontami-
nació que van amb retard. El
mes de març l’alcaldessa anun-
ciava que aquest procés comen-
çaria al mes d’abril, però final-
ment ha calgut esperar unes
quantes setmanes més. En
aquell mateix comunicat Cañe-
te assegurava que a finals de ju-
liol ja estaria enllestida la des-
contaminació, però, amb aquest
període de retard, queda en l’a-
ire si es podrà utilitzar durant els
mesos de la temporada de bany.
Recordem que l’Ajuntament ha-
bilitarà busos llançadora perquè

els veïns puguin desplaçar-se
fins a la platja del Fòrum.

DOS ANYS SENSE PLATJA
El maig de 2021 l’Ajuntament
tancava de forma cautelar la
platja per presència de materials
contaminants. Tot i que el 2020
un estudi descartava que el sòl
fos perillós per la salut, el do-

cument advertia que aquest es-
tat podria canviar amb “movi-
ments de terra o fenòmens at-
mosfèrics”. Després de diversos
temporals i les primeres actua-
cions per la instal·lació dels ca-
bles submarins de fibra òptica
a la platja, el consistori encar-
regava un altre estudi que con-
firmava el risc de la zona.

Els treballs han començat amb un mes de retard. Foto: Twitter (@canetefilo)

Cañete assegura que aquest
estiu Sant Adrià tindrà platja

Agents de la Guàrdia Civil a la incineradora Tersa. Foto: ACN

Airenet | S’admet a tràmit la denúncia a Tenneco
Airenet ha confirmat que s’ha admès a tràmit la denúncia a Tenneco,
l’antiga fàbrica Necto, per delicte ecològic. Segons l’entitat, l’empresa 
no hauria complert alguns dels àmbits de la normativa ambiental.   
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Arriba el Festival de circ
‘Curtcirckit’ a Montgat

ESPECTACLES4A partir d’aquest
divendres 26 i fins al 4 de juny, els
carrers de Montgat s’ompliran
d’espectacles de circ d’estils dife-
rents. Escoles, parcs, places i el po-
liesportiu municipal acolliran les
actuacions del Festival Curtcirc-
kit, el festival de circ de Montgat,
que arriba a la seva 23a edició. 

L’esdeveniment l’encetarà la
companyia ‘Sputniks’ amb l’es-
pectacle 4 parets i un sostre que
gaudirà l’alumnat de l’Institut
Thalassa. El 30 i el 31 de maig
continuaran els espectacles  a les
escoles amb les companyies

‘Acròbates del Vers’ i ‘Los Colga-
dos’. El circ de carrer pròpiament
dit arribarà a partir del dos de
juny, dia en què se celebrarà un
taller de circ gratuït per a totes les
edats. ‘DEs’Tro’, Maite Guevara
i ‘Trocos Lucos’ seran les com-
panyies protagonistes d’aquesta
jornada. Dissabte a la nit, el po-
liesportiu Municipal serà el cen-
tre d’atenció amb l’espectacle de
cabaret de ‘Re-gala de Circ’. 

La cloenda al festival arriba-
rà diumenge 4 de juny al Parc del
Tramvia amb dos espectacles i un
concert de la ‘Brass Brand’.

MÚSICA4El Festival de música
i arts escèniques Can Reon, que
havia de celebrar-se aquest dis-
sabte 27 de maig  a la Masia que
dona nom a aquest esdeveni-
ment, finalment es traslladarà al
Casino de Tiana. 

El motiu, segons ha confir-
mat la Diputació de Barcelona a
Línia Nord, és que s’ha emès un
informe desfavorable –la masia
està situada al Parc de la Serra-
lada de Marina i la Diputació és
qui en té la gestió– per a la cele-
bració del festival en aquesta
zona. Per la seva banda, des de
l’Ajuntament, que és qui final-
ment té la potestat d’autoritzar o
no l’acte, asseguren que no han
dictaminat cap prohibició de ce-
lebració de l’acte i suposen que
deuen haver estat els mateixos
organitzadors qui, després de
rebre aquest informe desfavora-
ble, han decidit traslladar l’es-
deveniment al Casino de Tiana. 

En un comunicat, els orga-
nitzadors diuen que el canvi es
produeix per “circumstàncies
imprevistes”.

UNS MESOS DE POLÈMIQUES
En els últims mesos, la celebra-
ció de concerts en aquesta fin-
ca ha estat en el punt de mira.
Concretament, les activitats ce-
lebrades a la pedrera, una zona
protegida del parc de la Serra-
lada de Marina on s’ha instal·lat
un auditori amb capacitat per
300 persones i que ha rebut cri-
tiques per part de Ca l’Andreu,
una finca veïna. Amb la publi-
cació del cartell del Festival,

responsables de Can Reon van
confirmar a Línia Nord que no
es faria a la pedrera sinó en una
altra part de la finca “per evitar
conflictes”.  Tot i això, defensen
que aquesta construcció està
en “procés de legalització”. L’A-
juntament, però, negava fa unes
setmanes que existís aquest pro-
cés per legalitzar aquesta es-
tructura i que el consistori en-
cara  havia d’estudiar si legalit-
za o no l’espai.

El festival ofereix actuacions musicals i artístiques. Foto: Can Reon

Informe desfavorable:  
el Festival Can Reon es trasllada

Un dels espectacles del festival de l’any passat. Foto: Twitter (@curtcirckit)

Montgat-Tiana | El cotxe 2 del tramvia, Bé d’Interès
El Govern declararà el cotxe 2 del tramvia Montgat-Tiana com a Bé

d’Interès Nacional. És una de les poques peces del material mòbil dels
tramvies rurals de Catalunya del segle XX i l’únic a la regió metropolitana.
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Esports Futbol | El CF Badalona Futur acomiada la temporada
El conjunt d’Oriol Alsina va tancar el curs 2022-2023 amb una victòria per 2-0 contra el Real

Zaragoza Deportivo Aragón el passat 14 de maig. El CF Badalona Futur ha finalitzat en la
vuitena posició del grup 3 de Segona RFEF amb 47 punts, amb 37 gols a favor i 39 en contra.

Jordi Vizcaíno (Lloret de Mar,
1977) fa els temps morts dem-
peus i amb la pissarra a les
mans, i fins i tot quan observa
el partit sense moure's desprèn
una energia infinita. A la ban-
queta sol viure la vida com si ga-
irebé cada possessió fos l'última
i cada indicació, la definitiva.
Poc després del final del matx,
el tècnic del Club Joventut Ba-
dalona, de Lliga Femenina Cha-
llenge, es relaxa i desconnecta.
S'animarà algun dia a escriure
un llibre amb el seu secret?

La seva obra, sens dubte, se-
ria terapèutica. El lloretenc és un
excel·lent gestor i director d'e-
quips, i sap aparcar les coses
quan pensar-hi no pot arreglar-
les. Així, quan l'any 2017 li van
comunicar que no continuaria la
següent temporada al Bàsquet
Femení Sant Adrià, va tractar de
fer-se la mínima sang possible,
per molt que cregués que no
era el moment del seu comiat.

A Vizcaíno no li va resultar
senzill centrar-se en el que sí que
estava a les seves mans: deixar-
se l'ànima i tractar de treure la
seva millor versió i la de les se-
ves jugadores. A la pista va ai-
xecar el campionat de Catalunya
infantil i va assolir el subcam-
pionat d'Espanya, i a León va as-
cendir el primer equip a l'elit, la
Lliga Femenina. Per primer cop
el Marina Besòs viuria en directe
la màxima categoria estatal.

Després de l'etern partit con-
tra el CB Alcobendas, el 23 d'a-

bril de 2017, la diada del llibre i
la rosa, i del seu sant, Marta Cla-
ret, Helena López, Cristina Hur-
tado, Mireia Vila, Laura Peña, It-
ziar Llobet o Olga Ruano van
mantejar el seu entrenador com
a homenatge i agraïment. Les
havia guiat cap a un somni.
També ascendiria amb el seu se-
güent club, el CB Boet Maresme
Mataró, en aquest cas de Copa
Catalunya a Lliga Femenina 2.
Aquesta temporada, amb la Pe-
nya, s'ha quedat a les portes de
disputar la Final a Quatre d'as-
cens a Lliga Femenina, després
de caure als quarts de final con-

tra el Club Nou Bàsquet Pater-
na de Glòria Estopà.

PORTAR AL LÍMIT
Per a Jana Serrano, Vizcaíno i Es-
topà són "els millors" entrenadors
que ha tingut. "Amb el Jordi vaig
arribar a pensar que tenia una fi-
xació amb mi perquè em corregia
coses i em portava al límit, i no
entenia per què ho feia. Amb el
temps, vaig adonar-me que cui-
da molt els detalls i que volia treu-
re'm tot el potencial", agraeix la
jugadora del Draft Gramenet.

"A mi em va marcar molt, i
ho dic en el sentit més positiu

del verb, perquè gràcies a la
seva exigència vaig créixer molt
com a jugadora i persona", con-
fessa Andrea Povedano, capita-
na del CB Granollers, a qui sem-
pre l'han activat els "tocs d'a-
tenció amb respecte". "En Jor-
di sabia com motivar-me i fer
que donés el màxim", afegeix. Es
van conèixer al Bàsquet Sant
Adrià, quan Povedano era cadet
i doblava amb el júnior i s'en-
trenava amb el sènior.

"Jo era la típica jugadora a
qui li agradava molt repartir
joc i que mai llençava. 'Txell, has
de llençar', em repetia ell. És un

entrenador que et dona con-
fiança i no et posa límits", exposa
Txell Alarcón, escorta de l'A-
raski, i que va conèixer Vizcaíno
a l'infantil A adrianenc. "És un
líder innat amb una gran capa-
citat per gestionar l'staff i l'equip.
A Sant Adrià vam disputar 11 fi-
nals i només en vam perdre
una i per un punt. Una bogeria!",
recorda Víctor Ciavattini, pre-
parador físic de l'Araski.

La credibilitat és o hauria de
ser una eina imprescindible per
a qui dirigeixi un grup. "Quan et
diu alguna cosa, te'l creus. Té les
idees molt clares i transmet
molta seguretat i confiança", in-
tervé Mireia Poyato, base de la
UE Mataró. El primer any que
Clàudia Baraut va jugar fora de
la seva estimada La Seu d'Urgell
va ser a Copa Catalunya, al Bàs-
quet Femení Sant Adrià de Jor-
di Vizcaíno. "Va ser un canvi ra-
dical a tots els nivells: de casa,
ciutat, club, estudis... I d'entre-
nador. Jo tenia 18 anys, no sabia
gairebé on estava i vaig conèixer
en Vizcaíno, un tècnic molt in-
tens que ens marcava molt els
tempos i que em va ensenyar
moltes coses", comparteix l'ale-
ra pivot del CBF Cerdanyola.

"Porto a dins un tipus de bàs-
quet que serà el que exposi en
qualsevol club. Soc molt pràctic.
No necessito massa temps per
construir la meva zona de confort.
Fora de la pista em dol que hàgim
perdut? Per descomptat, però ara
podria anar a prendre'm un refresc
tranquil. No estic empipat. S'ha
acabat i ja està", compartia Viz-
caíno a Cronómetro de Récords
en la seva etapa com a tècnic del
CB Boet Maresme Mataró.

Toni Delgado
BADALONA

L’energiade JordiVizcaíno
» Gran gestor de grups, el tècnic del Club Joventut Badalona sap desconnectar de pressa de la pista
» “Amb el temps, vaig veure que cuida els detalls i que volia treure’m el potencial”, recorda Jana Serrano 

Jordi Vizcaíno durant un partit del Club Joventut Badalona d’aquesta temporada. Foto: David Grau
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L’actriu Bàrbara Mestanza dirigeix i pro-
tagonitza aquesta obra escrita per ella
mateixa en què narra l’abús sexual que
va patir l’any 2015. Sucia parla de la xa-
cra dels abusos posant el focus no només
en l’experiència pròpia de la víctima,
sinó en com rebem com a societat
aquesta mena de situacions.

Al Teatre Akadèmia de Barcelona.

Teatre

Sucia
Bàrbara Mestanza

Caïm Riba ha publicat aquest mes de
maig el seu quart disc en solitari, El racó
dels pensaments (RGB Suports). El cantant
i compositor ha assegurat en una en-
trevista concedida a l’ACN que l’àlbum és
un cant a l’optimisme i una barreja d’es-
tils. “A l’àlbum hi ha varietat d’estils per-
què és el meu tarannà”, ha confessat el fill
de l’icònic Pau Riba.

Música

Toda una vidaés una pel·lícula feta a par-
tir de les gravacions domèstiques que la
directora ha enregistrat al llarg de dotze
anys amb l’objectiu de retratar els seus
avis, Paco i Trini. Junts durant més de sei-
xanta anys, la seva és una història d’amor
única que Romero ha volgut salvar de l’o-
blit. Un amor que s’estén a tota la famí-
lia i que l’Alzheimer posarà a prova.

Pelis i sèries

Toda una vida
Marta Romero Coll

El racó dels pensaments
Caïm Riba

Museu a la Casa Amatller
La Casa Amatller està d’estrena. L’obra arquitectònica de Jo-
sep Puig i Cadafalch té, des d’aquest mes de maig, encara

més atractiu. L’edifici ha obert les portes del nou Museu Digi-
tal, un espai de 2.000 metres quadrats i amb una sala immer-
siva 360 graus que pretén ser un referent del modernisme a
Barcelona. La primera mostra d’aquest flamant museu, inau-
gurada coincidint amb el Dia dels Museus, és una exposició
temporal dedicada als dracs modernistes. La Casa Amatller
també vol organitzar-hi activitats culturals que “revitalitzaran
l’edifici, donant-li moviment propi i un espai de pensament”.

P E L L O  R E P A R A ZQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El Premi Nobel de Literatura viatja a Ca-
talunya en la seva nova novel·la: un afer
sentimental entre un músic polonès i una
barcelonina. Tots dos es coneixen a Bar-
celona gràcies a l’interès comú per la mú-
sica de Chopin. Witold, un reconegut pia-
nista polonès, viatja a Catalunya per par-
ticipar en un recital. Després del concert,
l’amfitriona, Beatriu, el convida a sopar.

Llibres

El polonès
J. M. Coetzee

|Star Trek: Resurgence
Ja és aquí un nou videojoc que explica una història que transcorre poc

després dels fets d’Star Trek. Disponible per a PC, PS 4 i 5 i Xbox Series X/S.
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Pello Reparaz (Arbizu, Navarra, 1990) és
el cantant, el compositor i la imatge del
grup Zetak, un dels més importants ac-

tualment de la música en euskera.
Aquest mes de maig, però, ha fet una ex-
cepció i ha publicat una cançó que no
està escrita en basc. Es tracta d’una ver-
sió del famós Pa amb oli i sal, de Blau-
mut, en què s’ha atrevit amb el català

acompanyat de la cantant Suu. La publi-
cació de la cançó i del videoclip va anar
precedida d’un vídeo en què Reparaz va
fer un discurs amb un català gairebé im-
pecable. L’artista va explicar que està re-
bent moltes trucades per actuar als Pa-
ïsos Catalans i que volia “fer un gest” a la
llengua catalana. “Aquesta és la meva
manera de dir gràcies”, va assegurar.

Famosos

Ser la imatge i la veu del grup Zetak
Es tracta d’una de les bandes de moda al País Basc i Navarra

Versionar una cançó en català
Canta ‘Pa amb oli i sal’, de Blaumut, acompanyat de la cantant Suu 

Ja el consideren català d’adopció
L’estima que ha mostrat per la llengua catalana ha causat furor
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

EDULCORANTS

Segons l’Organització Mundial de la Salut, els edulcorants 
no funcionen com a mètode per reduir el greix corporal   

FRUITA

APRIMAMENT

INFANTS

E S T I L S  D E  V I D A

i NUTRICIÓ
Una de les vies més acceptades per perdre pes és la substitució
del sucre per un dels molts edulcorants que hi ha al mercat. La
sacarina, l’aspartam o l’estèvia són els més habituals. Tanmateix,
això podria no ser una bona idea. Segons indica l’Organització
Mundial de la Salut (OMS), els edulcorants no només no són
efectius pel que fa a la reducció de massa corporal, sinó que po-
den tenir efectes indesitjats a llarg termini. L’OMS adverteix que
el seu ús continuat pot augmentar el risc de diabetis de tipus 2
o de malalties cardiovasculars. 
L’advertiment consta en un informe elaborat per l’organitza-

ció on s’especifica que els edulcorants en cap cas contribueixen
per si mateixos a reduir els greixos. L’única alternativa vàlida és
el consum de sucres naturals, els que trobem a la fruita o a les
begudes no ensucrades. 
A més, l’OMS adverteix que cal reduir l’endolciment de la

dieta, especialment entre els infants. L’excés d’aliments o de be-
gudes ensucrades els afecta directament, perquè s’acostumen a
nivells elevats de sucre a la dieta, cosa que els perjudicarà a llarg
termini, sobretot si opten pels edulcorants com a alternativa.     

L’OMS desaconsella els edulcorants

Els edulcorants sense sucre no tenen cap valor nutritiu  
i poden causar diabetis i problemes cardiovasculars 

Les claus

L’única alternativa als sucres lliures en la dieta és canviar-los
pel consum de sucres naturals, com els que hi ha a les fruites 

Els experts internacionals recomanen reduir la quantitat de
sucre en la dieta habitual, especialment en la dels infants  
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